



ORDER/ADDRESS OF THE HOUSE OF COMMONS
ORDRE/ADRESSE DE LA CHAMBRE DES COMMUNES

Q-230

Mr. Davies (Vancouver Kingsway)

Nov 12, 2020 / Le 12 nov. 2020

RETURN BY THE LEADER OF THE GOVERNMENT IN THE HOUSE OF COMMONS
DÉPÔT DU LEADER DU GOUVERNEMENT À LA CHAMBRE DES COMMUNES

Mr. Lamoureux

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

January 25, 2021 / Le 25 janvier 2021

(TABLED FORTHWITH / DÉPOSÉ AUSSIÔT)



INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDICQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N ^o DE LA QUESTION Q-230	BY / DE Mr. Davies (Vancouver Kingsway)	DATE November 12, 2020
Reply by the Minister of Indigenous Services Réponse du ministre des Services aux Autochtones		

Signed by Pam Damoff



PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to the federal tobacco control strategy for fiscal year 2019-20: (a) what was the budget for the strategy; (b) how much of that budget was spent within the fiscal year; (c) how much was spent on each component of the strategy, specifically, (i) mass media, (ii) policy and regulatory development, (iii) research, (iv) surveillance, (v) enforcement, (vi) grants and contributions, (vii) programs for Indigenous Canadians; (d) were any other activities not listed in (c) funded by the strategy and, if so, how much was spent on each of these activities; and (e) was part of the budget reallocated for purposes other than tobacco control and, if so, how much was reallocated?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	<input checked="" type="checkbox"/>	TRANSLATION TRADUCTION	<input type="checkbox"/>
-----------------	---------------------------------	-------------------------------------	---------------------------	--------------------------

Insofar as Indigenous Services Canada and its Special Operating Agency (Indian Oil and Gas Canada) are concerned, the response is as follows:

- (a): With regard to Canada's Tobacco Strategy (formerly the Federal Tobacco Control Strategy), Indigenous Services Canada (ISC) had a budget of \$9.2 million in Grants and Contributions in fiscal year 2019-20.
- (b): ISC spent \$8.7 million in Grants and Contributions in fiscal year 2019-20.
- (c): (i): None
(ii): None
(iii): None
(iv): None
(v): None
(vi): None
(vii): Funds were allocated in full to First Nations and Inuit, and spent accordingly with their priorities.
- (d): None
- (e): None

Information pertaining to Grants and Contributions is publicly available on the Open Canada website at: <https://search.open.canada.ca/en/qc/>



INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDICQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO/NO DE LA QUESTION Q-230	BY / DE M. Davies (Vancouver Kingsway)	DATE Le 12 novembre 2020
---	--	------------------------------------

Reply by the Minister of Indigenous Services
Réponse du ministre des Services aux Autochtones

Signé par Pam Damoff



PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne la Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme pour l'exercice 2019-2020 : a) quel a été le budget consacré à cette stratégie; b) quelle part de ce budget a été dépensée au cours de l'exercice; c) combien a-t-on dépensé pour chacun des volets de la stratégie, à savoir (i) les médias de masse, (ii) l'élaboration de politiques et de règlements, (iii) la recherche, (iv) la surveillance, (v) l'application, (vi) les subventions et contributions, (vii) les programmes destinés aux Autochtones canadiens; d) y a-t-il eu d'autres activités non mentionnées en c) financées dans le cadre de cette stratégie et, le cas échéant, combien a-t-on dépensé pour chacune de ces activités; e) une partie du budget a-t-elle été réaffectée à des fins autres que la lutte contre le tabagisme et, le cas échéant, quel est le montant?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	<input type="checkbox"/>	TRANSLATION TRADUCTION	<input checked="" type="checkbox"/>
-----------------	---------------------------------	--------------------------	---------------------------	-------------------------------------

En ce qui concerne Services aux Autochtones Canada et son organisme de service spécial (Pétrole et gaz des Indiens du Canada), la réponse est la suivante :

- (a) : En ce qui concerne la Stratégie canadienne sur le tabac (anciennement la Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme), Services aux Autochtones Canada (SAC) disposait d'un budget de 9,2 millions de dollars en subventions et contributions au cours de l'exercice 2019-2020.
- (b) : ISC a dépensé 8,7 millions de dollars en subventions et contributions au cours de l'exercice 2019-2020.
- (c)(i) : Aucun
 - (ii) : Aucun
 - (iii) : Aucun
 - (iv) : Aucun
 - (v) : Aucun
 - (vi) : Aucun
 - (vii) : Les fonds ont été alloués en totalité aux Premières nations et aux Inuits et dépensés en fonction de leurs priorités.

(d) : Aucun

(e) : Aucun

Les informations relatives aux subventions et contributions sont accessibles au public sur le site Web Canada ouvert, à l'adresse suivante : <https://recherche.canada.ca/fr/gc/>



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDICQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N ^o DE LA QUESTION	BY / DE	DATE
Q-230	Mr. Davies (Vancouver Kingsway)	November 12, 2020

Reply by the Minister of Health
Réponse de la ministre de la Santé

Signed by Mr. Darren Fisher

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE



SIGNATURE
MINISTRE OR PARLEMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to the federal tobacco control strategy for fiscal year 2019-20: (a) what was the budget for the strategy; (b) how much of that budget was spent within the fiscal year; (c) how much was spent on each component of the strategy, specifically, (i) mass media, (ii) policy and regulatory development, (iii) research, (iv) surveillance, (v) enforcement, (vi) grants and contributions, (vii) programs for Indigenous Canadians; (d) were any other activities not listed in (c) funded by the strategy and, if so, how much was spent on each of these activities; and (e) was part of the budget reallocated for purposes other than tobacco control and, if so, how much was reallocated?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	<input checked="" type="checkbox"/>	TRANSLATION TRADUCTION	<input type="checkbox"/>
-----------------	---------------------------------	-------------------------------------	---------------------------	--------------------------

Health Canada

With regard to the federal tobacco control strategy in fiscal year 2019-20:

In May 2018, the Government of Canada launched Canada's Tobacco Strategy (CTS) with the goal of achieving less than 5% tobacco use by 2035. This new strategy focuses on helping Canadians quit tobacco; protecting young people and non-tobacco users from nicotine addiction; strengthening the foundation in science and surveillance to support evidence-based decision-making; and collaborating with many partners.

Health Canada has implemented plain and standardized appearance requirements on all tobacco products in order to reduce the appeal of tobacco products. The department has also prioritized actions to address the rapid rise in youth vaping. In summer 2020, two new sets of regulations on promotion, labelling and packaging of vaping products came into force. These initiatives contribute to protecting Canadians, particularly young people, from the health consequences of nicotine addiction and tobacco use.

- (a) The Health Canada portion of the CTS budget was \$44.37M for fiscal year 2019-20.
- (b) \$50.90 M was spent within fiscal year 2019-20. Departmental resources were re-allocated in 2019-20 to support the public education campaign on youth vaping prevention.
- (c) CTS 2019-20 expenditures by Health Canada are as follows:

	CTS 2019-2020 expenditure for (c) ¹
(i) Mass media	\$6.3M ²
(ii) Policy and regulatory development	\$5.3M
(iii) Research	\$5.9M
(iv) Surveillance	\$2.2M
(v) Enforcement ³	\$7.1M
(vi) Grants and contributions	\$2.0M

	CTS 2019-2020 expenditure for (c)¹
(vii) Programs for Indigenous Canadians	N/A for Health Canada - Indigenous Services Canada and Crown- Indigenous Relations and Northern Affairs to respond

¹This table includes both tobacco and vaping funds under the CTS.

²This figure is primarily related to advertising to support the youth vaping prevention campaign (Consider the Consequences).

³This figure includes expenditures for both compliance and enforcement.

- (d) In 2019-20, the following additional expenditures were funded by the strategy incurring a total of \$22.1M:
- \$8.1M on legal services and administrative costs including legal drafting and litigation; evaluations; information management; administrative and financial support; and branch corporate charges.
 - \$5.9M on departmental corporate costs and accommodations.
 - \$1.6M on lab testing, risk assessment, and external relations.
 - \$6.5M on program costs, including the non-mass media portions of the 'Consider the Consequences' youth vaping prevention campaign and the 'Break It Off' young adult smoking cessation campaign. These program costs also include funding to PTs to support quitline services, and salaries associated with supporting public education and program delivery.

- (e) No part of this budget was reallocated for purposes other than tobacco control.



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N ^o DE LA QUESTION	BY / DE	DATE
Q-230	M. Davies (Vancouver Kingsway)	Le 12 novembre 2020

Reply by the Minister of Health
Réponse de la ministre de la Santé

Signé par M. Darren Fisher

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne la Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme pour l'exercice 2019-2020 : a) quel a été le budget consacré à cette stratégie; b) quelle part de ce budget a été dépensée au cours de l'exercice; c) combien a-t-on dépensé pour chacun des volets de la stratégie, à savoir (i) les médias de masse, (ii) l'élaboration de politiques et de règlements, (iii) la recherche, (iv) la surveillance, (v) l'application, (vi) les subventions et contributions, (vii) les programmes destinés aux Autochtones canadiens; d) y a-t-il eu d'autres activités non mentionnées en c) financées dans le cadre de cette stratégie et, le cas échéant, combien a-t-on dépensé pour chacune de ces activités; e) une partie du budget a-t-elle été réaffectée à des fins autres que la lutte contre le tabagisme et, le cas échéant, quel est le montant?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	<input type="checkbox"/>	TRANSLATION TRADUCTION	<input checked="" type="checkbox"/>
-----------------	---------------------------------	--------------------------	---------------------------	-------------------------------------

Santé Canada

En ce qui concerne la Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme pour l'exercice 2019-2020 :

En mai 2018, le gouvernement du Canada a lancé la Stratégie canadienne sur le tabac (SCT) dans le but d'atteindre un taux de tabagisme inférieur à 5 % d'ici 2035. Cette nouvelle stratégie vise à aider les Canadiens à cesser de fumer, à protéger les jeunes et les non-fumeurs contre la dépendance à la nicotine, à accroître les connaissances scientifiques et à renforcer la surveillance pour appuyer la prise de décisions fondées sur des données probantes et à collaborer avec de nombreux partenaires.

Santé Canada a mis en œuvre des exigences relatives à l'apparence neutre et normalisée visant tous les produits du tabac afin de réduire l'attrait de ces derniers. Le Ministère a également accordé la priorité aux mesures visant à lutter contre l'augmentation rapide du taux de vapotage chez les jeunes. À l'été 2020, deux nouveaux règlements relatifs à la promotion, à l'étiquetage et à l'emballage des produits de vapotage sont entrés en vigueur. Ces initiatives contribuent à protéger les Canadiens, particulièrement les jeunes, contre les conséquences pour la santé de la dépendance à la nicotine et du tabagisme.

- a) La part du budget de la SCT attribuée à Santé Canada s'élevait à 44,37 M\$ pour l'exercice financier 2019-2020.
- b) Un montant de 50,90 M\$ a été dépensé pendant l'exercice financier 2019-2020. Les ressources ministérielles ont été réattribuées en 2019-2020 pour appuyer la campagne de sensibilisation du public sur la prévention du vapotage chez les jeunes.
- c) Les dépenses de Santé Canada dans le cadre de la SCT en 2019-2020 vont comme suit :

	Dépenses dans le cadre de la SCT en 2019-2020 pour c) ¹
(i) Médias de masse	6,3 M\$ ²
(ii) Élaboration de politiques et de règlements	5,3 M\$
(iii) Recherche	5,9 M\$
(iv) Surveillance	2,2 M\$

		Dépenses dans le cadre de la SCT en 2019-2020 pour c)¹
(v)	Application de la loi ²	7,1 M\$
(vi)	Subventions et contributions	2,0 M\$
(vii)	Programmes pour les Canadiens autochtones	S.O. pour Santé Canada – réponse à fournir par Services aux Autochtones Canada et Relations Couronne-Autochtones et Affaires du Nord Canada

¹Ce tableau comprend à la fois les fonds pour le tabac et le vapotage dans le cadre du SCT.

²Ce chiffre est principalement lié à la publicité pour soutenir la campagne de prévention du vapotage chez les jeunes

« Considère les conséquences ».

³Ce chiffre comprend les dépenses de conformité et d'application de la loi.

- d) En 2019-2020, les dépenses supplémentaires ci-après ont été financées par la stratégie, pour un total de 22,1 M\$:
- 8,1 M\$ en services juridiques et frais administratifs, y compris : rédaction juridique et résolution des litiges; évaluations; gestion de l'information; soutien administratif et financier; frais de la Direction générale;
 - 5,9 M\$ en frais ministériels et aménagements;
 - 1,6 M\$ en épreuves de laboratoire, en évaluation des risques et en relations externes;
 - 6,5 M\$ en coûts de programme, y compris les parts de la campagne de prévention du vapotage chez les jeunes « Considère les conséquences » et de la campagne d'abandon du tabac chez les jeunes adultes « Je te laisse » non liées aux médias de masse. Ces coûts de programme comprennent également du financement versé aux provinces et territoires pour appuyer les services d'aide à l'abandon et les salaires associés au soutien de la sensibilisation du public et à la prestation de programmes.
- e) Aucune part de ce budget n'a été réattribuée à une autre fin que la lutte contre le tabagisme.



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDICUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION	BY / DE	DATE
Q-230	Mr. Davies (Vancouver Kingsway)	November 12, 2020

Reply by the Minister of Public Safety and Emergency Preparedness
Réponse du ministre de la Sécurité publique et de la Protection civile

Joël Lightbound, M.P.

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to the federal tobacco control strategy for fiscal year 2019-20: (a) what was the budget for the strategy; (b) how much of that budget was spent within the fiscal year; (c) how much was spent on each component of the strategy, specifically, (i) mass media, (ii) policy and regulatory development, (iii) research, (iv) surveillance, (v) enforcement, (vi) grants and contributions, (vii) programs for Indigenous Canadians; (d) were any other activities not listed in (c) funded by the strategy and, if so, how much was spent on each of these activities; and (e) was part of the budget reallocated for purposes other than tobacco control and, if so, how much was reallocated?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	<input checked="" type="checkbox"/>	TRANSLATION TRADUCTION	<input type="checkbox"/>
-----------------	---------------------------------	-------------------------------------	---------------------------	--------------------------

Public Safety Canada (PS)

- (a) PS allocation for the Federal Tobacco Control Strategy (FTCS) was \$610,000 for fiscal year 2019-20. These funds are used to provide policy leadership in order to support monitoring and compliance activities to address the contraband tobacco market and its links to organized crime.
 - (b) The total amount spent by PS in fiscal year 2019-20 was \$565,711.
 - (c)(i) No funds were spent by PS.
 - (ii) PS spent approximately \$111,560 in fiscal year 2019-20 in salary and associated costs to support the development of policy to advance FCTS objectives. PS spent approximately \$4,151 on O&M.
 - (iii), (iv), (v) No funds were spent by PS.
 - (vi) In fiscal year 2019/20, PS spent \$450,000 under FTCS on a contribution agreement with the Mohawk Council of Akwesasne to fund the Akwesasne Mohawk Police Service (AMPS) to take part in joint enforcement teams, in collaboration with the Royal Canadian Mounted Police and other police services. This initiative fosters the development of specialized policing skills within the AMPS to address organized crime in and around Akwesasne Mohawk territory, and increases collaboration and information-sharing among the different police forces. Of note, the amount reflected here includes only those funds received through the ongoing allocation from the FTCS and does not reflect additional funding received under Budget 2018 as part of Canada's Tobacco Strategy, which has since replaced the FTCS.
 - (vii) No funds were spent by PS.

- (d) No funds were spent by PS.
- (e) No funds were re-allocated by PS.

Canada Border Services Agency (CBSA)

- (a) The CBSA budget for the FTCS was \$3,019,208.00 for 2019-20;
- (b) The CBSA spent the full allocated FTCS budget in 2019-20;
- (c),(d) Funding received through the FTCS was allocated to Trade Facilitation and Compliance and to the Intelligence Program. The CBSA has rolled the Federal Tobacco Control Strategy funding into the regular program budget and, unlike funding that is allocated to specified projects, the CBSA is not able to provide an exact breakdown of how much of the Federal Tobacco Control Strategy funding was allocated to specific activities.

- (e) No part of the FTCS budget was reallocated for purposes other than tobacco control.

Royal Canadian Mounted Police (RCMP)

- (a) The RCMP's budget for FTCS was \$2,960,000 in fiscal year 2019-2020.
- (b) The RCMP's expenditures related to the FTCS were \$2,960,000 in fiscal year 2019-2020.
- (c)(i)-(iii)(vi)(vii)
No identifiable funds were spent on these specific activities. The RCMP investigates and combats national-level threats regardless of the type of crime or commodity. Its resources and budget to support this mandate are often pooled to ensure flexibility when taking effective enforcement action. As such, identifying the number of full time employees and total amount of funding directed toward specific components of Canada's Tobacco Strategy is challenging to articulate with specificity.
- (iv) The total amount spent on surveillance was \$1,499,940 in fiscal year 2019-2020.
- (v) The total amount spent on enforcement was \$1,456,770 in fiscal year 2019-2020.
- (d) No other activities were funded by the FTCS.
- (e) No part of the RCMP's budget allocation was reallocated for purposes other than tobacco control.



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDICQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-230	BY / DE M. Davies (Vancouver Kingsway)	DATE Le 12 novembre 2020
---	---	-----------------------------

Reply by the Minister of Public Safety and Emergency Preparedness
Réponse du ministre de la Sécurité publique et de la Protection civile

Joël Lightbound, député

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne la Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme pour l'exercice 2019-2020 : a) quel a été le budget consacré à cette stratégie; b) quelle part de ce budget a été dépensée au cours de l'exercice; c) combien a-t-on dépensé pour chacun des volets de la stratégie, à savoir (i) les médias de masse, (ii) l'élaboration de politiques et de règlements, (iii) la recherche, (iv) la surveillance, (v) l'application, (vi) les subventions et contributions, (vii) les programmes destinés aux Autochtones canadiens; d) y a-t-il eu d'autres activités non mentionnées en c) financées dans le cadre de cette stratégie et, le cas échéant, combien a-t-on dépensé pour chacune de ces activités; e) une partie du budget a-t-elle été réaffectée à des fins autres que la lutte contre le tabagisme et, le cas échéant, quel est le montant?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	<input type="checkbox"/>	TRANSLATION TRADUCTION	<input checked="" type="checkbox"/>
-----------------	---------------------------------	--------------------------	---------------------------	-------------------------------------

Sécurité publique Canada (SP)

- a) L'affectation de SP pour la Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme (SFLT) s'élevait à 610 000 \$ pour l'année fiscale 2019-20 afin de fournir un leadership stratégique en vue d'appuyer les activités de surveillance et d'observation visant à lutter contre le marché du tabac de contrebande et ses liens avec le crime organisé.
- b) Le montant total dépensé par SP au cours de l'exercice 2019-2020 s'élevait à 565 711 \$.
- c)(i) SP n'a dépensé aucuns fonds.
- (ii) SP a dépensé environ 111 560 \$ au cours de l'exercice 2019-20. SP a dépensé autour de 4 151\$ en frais de fonctionnement et d'entretien.
- (iii), (iv), (v) SP n'a dépensé aucuns fonds.
- (vi) Au cours de 2019-20, SP a dépensé 450 000 \$ par année dans le cadre de la SFLT pour conclure une entente de contribution avec le Conseil des Mohawks d'Akwesasne en vue de financer les Services de police mohawks d'Akwesasne (SPMA) afin de participer à des équipes conjointes d'application de la loi, en collaboration avec la Gendarmerie royale du Canada et d'autres administrations policières. Cette initiative favorise le perfectionnement des compétences policières spécialisées au sein des SPMA pour lutter contre le crime organisé dans le territoire mohawk d'Akwesasne et dans ses environs, et accroît la collaboration et la communication de renseignements entre les différents services de police. À noter que le montant indiqué ici comprend uniquement les fonds reçus dans le cadre de l'allocation de la SFLT et ne reflète pas le financement supplémentaire reçu dans le cadre du budget de 2018 pour la Stratégie canadienne sur le tabac, qui a remplacé la SFLT.

(vii) SP n'a dépensé aucuns fonds

- (d) SP n'a dépensé aucuns fonds.
- (e) SP n'a réaffecté aucuns fonds.

Agence des services frontaliers du Canada (ASFC)

- a) Le budget de l'ASFC pour le SFLT était de 3 019 208,00\$ pour 2019-2020;
- b) L'ASFC a dépensé l'intégralité du budget alloué du SFLT en 2019-2020;
- c), d) Le financement reçu par le biais du SFLT a été alloué à la facilitation des échanges et à la conformité et au Programme de renseignement. L'ASFC a incorporé le financement du Stratégie fédérale de lutte contre le tabagisme dans le budget du programme ordinaire et, contrairement au financement affectée à des projets précis, l'ASFC n'est pas en mesure de fournir les détails financiers exacts de l'usage du financement SFLT par activités spécifiques.
- e) Aucune partie du budget du SFLT n'a été réaffectée à des fins autres que la lutte antitabac.

Gendarmerie royale du Canada (GRC)

- a) Le budget de la Gendarmerie royale du Canada pour la SFLT est de 2 960 000\$ pour l'exercice financier 2019-2020.
- b) Les dépenses de la GRC en relation avec la SFLT étaient de 2 960 000\$ pour l'exercice financier 2019-2020.
- c)(i)-(iii)(vi)(vii)
Aucun fonds identifiable n'a été dépensé pour ces activités spécifiques. La GRC enquête et lutte contre les menaces à l'échelle nationale, quel que soit le type de crime ou de marchandise. Ses ressources et son budget pour soutenir ce mandat sont souvent mis en commun pour assurer la flexibilité lors de la prise de mesures d'application efficaces. À ce titre, il est difficile d'identifier avec précision le nombre d'employés à temps plein et le montant total du financement destiné à des éléments spécifiques de la Stratégie canadienne sur le tabac.
- (iv) Les dépenses totales pour la surveillance étaient de 1 456 940\$ pour l'exercice financier 2019-2020.
- (v) Les dépenses totales dépensées pour les mesures d'exécutions étaient de 1 456 770\$ pour l'exercice financier 2019-2020.
- d) Aucune autre activité n'a été financée par la SFLT.
- e) Aucune partie de l'allocation budgétaire de la GRC n'a été réaffectée à des fins autres que la lutte contre le tabagisme.